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Acta de Sessió de Consell Municipal de Districte 5

ACTA DE SESSIÓ DE Consell Municipal de Districte 5 6 de novembre de 2023

 

Membres assistents
Patricia Reche Martinez  Presidenta

Maria Isabel Fernandez Lazaro  Secretaria 

Salvador Esquius Argiles AV Can Roca

Jose Francisco Navajas Adan AV Gr. Gibraltar-Pl. Lluís Companys

Evaristo Roldan Montes AV Sant Pere

Jose Miguel Sanz Martinez AV Torrent Pere Parres

Victor Gutierrez Lopez ASC-Plat. Llen. Col. Esbarcer

Juan Herrera Granados Club Natació Terrassa

Marta Cortadas Camats AFA Ins. Torre del Palau

Rosa Maria Jurado Gallego Consorci Sanitari de Terrassa

M. Candelaria Puig Soler Junts

Rafael Gonzalez Toledo PSC-CP

Antonio Amate Martinez AV Can Boada Pi

Cesareo Avellaneda Muñoz AV Poble Nou-Zona Esportiva

Rosendo Garrido Rafecas AV Pla del Bonaire

Yesika Rodriguez Corcoba AP Can Gonteres

Juan Alfonso Fagundez Mezquita AV Casc Antic de Can Boada

Montserrat Lao Gomez Fund. President Amat Roumens

Ramon Costa Palet Fundació Privada AVAN

Agustin Robles Sanchez PP

Membres excusats
Olga Vila Armadas ASC-Assem. Nac. Catalana TxI

Laura Poyatos Sanchez TxT

Cristina Fernandez Gibert AP Bonaire Residencial

Jennifer Sanchez Hernandez AV Molinot

Altres assistents
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Meritxell Lluis i Vall Tinenta d’alcalde de l’Àrea de Participació, Qualitat Democràtica i 
Drets Humans i regidora de Participació ciutadana

Maria Mercedes Balcells Mundet Tinenta d’alcalde de l’Àrea de Serveis Generals i Govern Obert i 
regidora d’Estructura Territorial i Districtes

Membres absents

Al Centre Cívic Avel·lí Estrenjer (Pl. de la Cultura, 5) es reuneix el Consell Municipal de Districte 
5, de forma presencial per fer en primera convocatòria, i amb naturalesa pública, sessió ordinària, sota 
la Presidència de Patricia Reche Martinez.

Oberta la sessió per la Presidència, quan són les 18:00 h del dia 6 de novembre de 2023, es procedeix 
a donar pas als assumptes que conformen l’ordre del dia de la present sessió. 
  
  Ordre del dia:
    

    1. Constitució del Consell Municipal de Districte 5

    2. Elecció de la Vicepresidència del Consell Municipal de Districte

    3. Informacions de Presidència

    4. Precs i preguntes.

    5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Constitució del Consell Municipal de Districte 5

La Presidenta del Consell Sra. Patrícia Reche obre la sessió i dona la benvinguda als consellers i 
conselleres.

Presenta a la Sra. Maise Balcells, 1a tinenta d’alcalde de l’Àrea de Serveis Generals i Govern Obert, 
regidora d’Estructura Territorial i Districtes, a la Sra. Meritxell Lluís, 4a tinenta d’alcalde de l’Àrea de 
Participació, Qualitat Democràtica i Drets Humans i regidora de Participació Ciutadana i a la Sra. Isabel 
Fernández secretaria del Consell.  

Informa que les sessions es graven per facilitar la redacció de les actes.

Demana permís per fer una fotografia de grup.
  
A continuació la Sra. Patrícia Reche demana fer una ronda de presentacions i passa la paraula als 
consellers i conselleres, per que puguin presentar-se, dir a qui representen i responguin a les preguntes 
següents: 

• Què esperes de la teva participació al CMD?
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• Quins són les temes que t’agradaria tractar al CMD?

El Sr. Ramon Costa comença el torn de presentacions. Representa a l’Associació AVAN i el que voldria 
per aquest mandat és fomentar la participació per a la millora de la qualitat de vida al Districte.

La Sra. Taali Aserroukh diu que representa al Club Natació Terrassa, un grup de més de sis mil socis i 
marca el pes important que tenen a la ciutat de Terrassa. Ja que estem ubicats al districte 5, els 
agradaria ser una part important del Districte i amb totes les entitats fer créixer el Districte tot el possible.

La Sra. Rosa Maria Jurado és la representant titular de la comunitat sociosanitària, representant al 
Consorci Sanitari de Terrassa. Es presenta com a metgessa de família i directora del Cap Can Roca, 
espera del Consell poder participar per a la millora de la ciutadania en temes relacionats amb la salut.

La Sra. Maria Rosa Méndez representant suplent de l’AV Poble Nou-Zona Esportiva es presenta i passa 
la paraula al titular, el Sr. Cesáreo Avellaneda representant titular de l’AV Poble Nou-Zona Esportiva. 
Com la majoria volem ajudar, potenciar i dinamitzar el Districte i comunicar-nos amb l'Ajuntament.

El Sr. Juan Alfonso Fagundez representant titular de l’AV Casc Antic Can Boada. Retorna la pregunta 
a les representants de l’Ajuntament sobre què esperen del Consell Municipal de Districte.

La Sra. Calala Puig representat titular del Grup Municipal Junts per Terrassa. Diu que  espera poder fer 
de pont entre totes les entitats i els regidors. Comenta que al barri ens preocupa  la dinamització del 
comerç de proximitat i la neteja. A nivell de ciutat s’hauria de  fer educació pel ben estat cívic de la gent 
en qüestió de neteja i empatia entre les persones.

El Sr. Salvador Esquius representant titular de l’AV Can Roca. Diu que el que volen en aquest mandat 
és dinamitzar i millorar l’abocament de les dades del Consell i compliment dels acords en un temps 
raonable amb les entitats. 

El Sr. Rosend Garrido diu que s’afegeix al que han dit anteriorment i manifesta que poder comptar amb 
la seva AVV.

El Sr. Rafael Cabrera representant suplent de l’AV Pla Bonaire i es suma al que ha dit el Rosend.

La Sra. Yessica Rodríguez representant titular de l’AV Can Gonteres. Diu que està d’acord amb les 
aportacions del Ramon Costa.

El Sr. Agustí Robles representant titular del Grup Municipal PP. Diu que m’agradaria millorar el Districte 
i els temes que m’agradaria tractar els temes els que ja s’han dit i els que siguin.

El Sr. Unax Gea es presenta com a representant suplent l’AV Sant Pere.

El Sr. Evaristo Roldán representant titular de l’AV Sant Pere. Diu que esperem participació i debat al 
Consell i una millor coordinació amb l’Ajuntament. Indica que  ens agradaria tractar temes socials com 
la salut, l’educació, la dependència, el manteniment urbà, la neteja i els residus, la cultura i sobretot ens 
preocupa molt la pèrdua del comerç de proximitat al barri i a la ciutat.

El Sr. Jose Navajas representant titular de l’AV Grups Gibraltar-Plaça Lluís Companys. Diu que 
m’agradaria no només venir a escoltar, sinó participar amb la presa de decisions per a la millora del 
Districte i els temes que ens preocupen són neteja, cultura, etc. Que s’escolti al territori i a cadascuna 
de les entitats.
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La Sra. Marta Cortadas representant titular de l’AS d’educatives, AFA Institut Torre del Palau. Diu que 
espera del Consell una cohesió de grup de les entitats i associacions. Pel que fa als temes, una posada 
en comú dels temes importants que afectes a totes les entitats o no, en el cas que afecti a una poder 
donar suport i contribuir al desenvolupament en positiu en tots els àmbits.

El Sr. Rafael González representant titular del Grup Municipal PSC. Com que és molt nou, diu que vol 
aprendre i escoltar. Visc a Pere Parres i puc entendre les necessitats que tenim allà, però de la resta 
de barris del Districte vinc a entendre que necessiten com a Districte, que trobem a faltar com a Districte.

La Sra. Montserrat Lao representant titular de l’AS d’entitats socioassistencials, Fundació President 
Amat Roumens. Diu que esperem contribuir a que totes les entitats i associacions treballem per la 
inclusió al Districte. 

El Sr. Antonio Amate representant titular de l’AV Can Boada del Pi. Diu que poder contribuir a una 
millora de la contribució de les entitats de Districte, impulsar la millora dels barris del Districte, que es 
respectin els acords i s’impulsin. Comenta que hem votat acords que no s’han portat a la pràctica, com 
el cas de la biblioteca del districte 5. Diu que s’ha d’impulsar les activitats conjuntes de les AV i entitats 
del Districte, també temes socials i educatius i les mancances que hi ha al Districte. 

El Sr. Víctor Gutiérrez representant titular de l’AS d’entitats culturals, Plataforma per la Llengua col·lectiu 
l’Esbarzer també està a l’AV Can Roca. Diu que espero del Consell de Districte que segueixi funcionant 
com fins ara. És una eina essencial per la participació de totes les entitats que el componen, és 
importantíssim que existeixin, ja que et permeten expressar i poder treballar en xarxa envers a les 
problemàtiques que puguin afectar a tot el territori que engloba el Districte 5. Espera que aquests 4 
anys segueixin endavant com les anteriors legislatures.

La Sra. Patrícia Reche respon al Sr. Fagúndez. Diu que el que espera del Consell Municipal de Districte 
és que hi hagi participació i que es pugui mantenir aquesta motivació de participació de totes les entitats. 
Us animem a venir. Pel que em correspon com a presidenta és no fallar-vos, estar al vostre costat. 
Malauradament a les reivindicacions amb situacions que hi hagi al barri no sempre es podrà dir que si, 
perquè això és una realitat, però farem tot el possible. Em comprometo que faré tot el possible per estar 
al vostre costat donant les explicacions que consideri  per explicar-vos en quin moment estem i per què, 
i sobretot per acompanyar-vos en tot el que necessiteu. Pel que fa als temes a tractar, doncs tots, els 
que calgui i necessiteu i sorgeixi la necessitat de que s’han de tractar, sigui per bé, malament o regular.

La Sra. Patrícia Reche presenta a la Sra. Meritxell Lluís, 4a tinenta d’alcalde de l’Àrea de Participació, 
Qualitat Democràtica i Drets Humans i regidora de Participació Ciutadana i li passa la paraula.

La Sra. Meritxell Lluís dona les gràcies als consellers i conselleres per la seva assistència al Consell. 
Diu que esteu dedicant part del vostre temps a formar part d’un òrgan de participació, no només a les 
vostres respectives entitats, sinó a fer Districte, perquè fent Districte o fer barri o fer coses a les vostres 
entitats, quan fem Districte entre tots fem ciutat.

La Sra. Lluís respon al Sr. Fagúndez, i comenta que amb la Maise fem la volta a tots els Consells 
Municipals de Districte. A la pregunta què n’espereu del Consell? Justament  m'ha agradat perquè hi 
havia algú de vosaltres que ha dit, no només venir a escoltar volem venir a participar. El consell 
Municipal de Districte és l’eina que disposem a la ciutat de Terrassa per millorar la qualitat democràtica 
de les decisions que depenen de l’Ajuntament. Entenent la participació ciutadana no com a un òrgan 
per venir aquí a escoltar, a veure quina història ens expliquen. Es important la part informativa, però la 
part important d'aquests òrgans és justament la participació, aquest caràcter deliberatiu de posar sobre 
la taula temes que us preocupen com a entitat i com a  Districte, per intentar posar també sobre la taula 
solucions i elevar-les al Govern municipal. Per tant, què n’esperem del Consell Municipal del Districte 
5? que realment no només sigui un òrgan consultiu o informatiu que tingui aquest paper propositiu, de 
fer propostes, buscar solucions, treballar i fer xarxa a nivell de Districte, perquè és així com podem fer 
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entre tots la ciutat. Nosaltres a Terrassa comptem amb més de 40 òrgans de participació, alguns són 
territorials els Consells de Districte, també en tenim de sectorials i molts de vosaltres també hi 
participeu. És la manera de fer entre tots la ciutat.

Explica quin és el material que hi ha a la carpeta que s’ha entregat als consellers i conselleres:

- Fitxa del consell on trobaran la informació sobre els objectius i els aspectes més importants del seu 
funcionament. Creiem que és un bon punt de partida per a l'inici de l'activitat del consell: que tothom 
conegui com pot participar i que sàpiguen els objectius principals del consell (com el d'elevar propostes 
d'acord als òrgans de govern). 

- Guia sobre els mecanismes de participació que hem elaborat per donar a conèixer i fer més 
accessibles les vies que tenen les entitats, els col·lectius i la ciutadania per participar en els assumptes 
municipals, i que estan establerts en el Reglament Municipal de Participació Ciutadana. 

En la guia i la fitxa trobareu la informació de la plataforma Participa a Terrassa, el portal digital de la 
participació de la ciutat. Aquí trobareu la informació del consell  (sessions, actes, documents..) i de la 
resta d'espais de participació així com dels processos de participació que es posen en marxa. 

Diu que si teniu dubtes us podeu dirigir a la coordinadora i a la presidenta del Districte 5 i també als 
serveis de l’Ajuntament.

Per acabar i contestar la pregunta, diu que hi ha 4 objectius que ens hem marcat pel que fa als Consells 
Municipals de Districte:  El primer objectiu, com dèiem al principi, no només escoltar i donar més 
participació, tenir una major incidència en la gestió municipal. Als consells municipals de Districte no 
veniu només a escoltar esperem que sigueu propositius i per tant participar en la millora de la gestió 
municipal. Heu dit tot un seguit de matèries de què volíeu parlar, totes són rellevants, per tant és 
important que tot allò que us neguitegi i us preocupa ho pugueu posar sobre la taula als Consells 
Municipals de Districte. Hi podeu participar i, si teniu temes, a l’ordre del dia els podem incorporar. 
L’altre objectiu que ens hem marcat és que en el marc del Consell de Districte es pugui fer avaluació 
conjuntament entre totes les entitats d’aquelles accions que es porten al territori, tenim tota aquella 
actuació que es porta en el Districte 5, ja sigui a nivell d’entitats o de barris, que es pugui avaluar 
conjuntament. Hi ha propostes que van més bé i d’altres no, n’hi ha que amb les aportacions es poden 
millorar, per això aquesta avaluació conjunta. No podem pretendre que feu propostes que quedin en un 
sac foradat i que no hi hagi un retorn d’aquestes propostes. Finalment, acabo com he començat, que 
és donant-vos les gràcies, perquè és amb el treball conjunt en el vostre barri i entitats, però també en 
el si del Consell de Districte com fem un millor Districte i millor ciutat. Pregunta al Sr. Fagúndez si li ha 
contestat, el Sr. Juan Alfonso Fagúndez diu que és la seva paraula.

La Sra. Meritxell Lluís diu que ha comentat ja els quatre objectius que pretenem en aquest Consell 
Municipal de Districte, els consells fa molts anys que funcionen. Hem anat buscant diferents fórmules, 
perquè aquests que en formeu part sigueu més partícips de fer Districte i de fer ciutat, tot és millorable, 
per tant us torno una altra vegada la pregunta o la proposta. Totes aquestes idees, propostes  vostres 
que creieu que poden millorar del funcionament dels Consells Municipals de Districte, no tingueu cap 
dubte en comentar-ho a la presidenta i a la Maribel com a coordinadora. Demana disculpes perquè ha 
de marxar. Diu que del servei de Qualitat Democràtica sapigueu que hi ha la Sara i la Mercè i el director 
d’Àrea. Moltes gràcies i en qualsevol moment en podem parlar i sapigueu que entre tots podem millorar 
aquests mecanismes que a vegades no són tant rígids com voldríem, però entre tots ho podem fer.

Es presenta la Sra. Maise Balcells, 1a Tinenta d’Alcalde de l’Àrea de Serveis Generals i Govern Obert, 
Regidora d’Estructura Territorial i Districtes. 
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Diu que pel que fa als temes de participació tenim moltes coses, tot el que ens heu anat expressant 
vosaltres i el que hem dit des de la taula, però com que ens heu fet aquesta demanda en concret de 
què esperem nosaltres, esperem tot el que ja hem dit, aquesta participació. Sou els nostres ulls en el 
territori, això és molt important, perquè vosaltres sou els qui coneixeu el Districte 5 i podeu interpel·lar 
els canvis que hi ha d’haver. M’agradaria pensar que en un òrgan tan potent com aquest que tenim 
aquí en aquest Districte, que és molt gran i també té la sort que hi ha unes entitats molt potents, ens ha 
de servir també  per transformar, per canviar coses. No només per participar. Aquests canvis els hem 
de fer des de la participació, però quan tenim entitats tant potents en el territori, si anem realment a la 
una, serem capaços de fer coses importants, que responguem i veiem quines potencialitats tenim al 
Districte i que podem fer per millorar-ho pensant en la ciutadania. La nostra prioritat quan establim les 
nostres polítiques i en el programa de govern, és posar en el centre a les persones, però pensar que 
en el àmbit de la participació, en els districtes, que no és només les persones com a beneficiaries de 
les polítiques que puguem portar a terme, sinó que vosaltres n’heu de ser els protagonistes, els actors 
i que les hem de fer de manera compartida. Segur que no ho podem fer tot, vosaltres teniu més 
experiència que jo, però hauríem de ser capaços d’establir les prioritats entre tots. Els reptes 
d’aconseguir transformar coses i que d’aquí quatre anys puguem dir amb la feina que hem fet  hem 
aconseguit que en aquest Districte hàgim canviat això i allò. Coses que si ens queden de futur pels que 
vindran, molt millor. Amb les limitacions que hem tingut hem pogut fer les prioritats i que en aquests 
quatre anys s’hagin pogut fer coses en el Districte.

Continua dient que ens hem plantejat reptes, com el que ens proposeu ara amb aquest retorn, ja ens 
emportem aquests deures en aquesta primera reunió i sobretot que aquest àmbit ha de servir per 
comunicació i perquè treballem les coses conjuntament, és un repte en el que nosaltres tenim la 
responsabilitat de donar-hi resposta. No tornaré a parlar de participació, perquè és una cosa que us 
hem explicat molt bé i tots vosaltres coneixeu els mecanismes que hi ha per participar, per fer 
aportacions i per fer les coses que us agradarien que passessin en els districtes. Tot això ja està dit. 
M’agradaria fer la reflexió que aquí representem diferents ideologies, inquietuds, som un grup extens. 
Com que hi haurà molts interessos, haurem de treballar per trobar l’interès comú. Prioritzar aquest 
interès amb respecte i respectant totes les opinions, perquè tenim molt clar que venim a treballar per 
aquest interès comú, que és un interès de ciutat. Des d’aquesta mirada, ens hi trobarem i passaran 
coses molt maques en el Districte. Continuarem treballant, jo conec el món associatiu i vull agrair-vos 
que dediqueu temps personal a les entitats i associacions per intentar millorar la ciutat. Aquesta feina 
que fem aquí és important, perquè ens permet gaudir d’aquest sentit de pertinença al barri, al Districte 
i a la ciutat. Esperem que quan acabem d’aquí quatre anys ens en sentim molt orgullosos.

La Sra. Patrícia Reche diu s’han enviat les tres candidatures per a la vicepresidència prèviament a tots 
els consellers i conselleres i ofereix la possibilitat de si hi ha algú que vulgui presentar la seva 
candidatura en aquell mateix moment.

La Sra. Patrícia Reche diu que si hi ha alguna entitat que es vulgui presentar encara ho pot fer. 

Mentre es pensa el vot, s’aprofita per fonar la paraula les persones que no s’han presentat i se’ls dóna 
la possibilitat de fer-ho i poder contestar a les preguntes què n'espereu del Consell.

La Sra. Joana Egea de l’AV Can Gonteres diu que ja ens coneixem i que ara ha arribat un moment que 
he dit prou a algunes tasques i que a partir d’ara representarà la Yesika. Aquí tenim a la suplent la 
Yessica Rodríguez que serà la titular que vindrà als consells i a col·laborar.

El Sr. Joan Herrera representant titular de l’AS d’entitats esportives i director del Club Natació Terrassa, 
demana disculpes pel retard. Estic aquí amb la vicepresidenta i des que vam entrar a la junta directiva 
volem que la gent no vingui només a fer esport, volem participar  per a la vida del barri, del Districte i 
de la ciutat. Això és l’eix que ens ha marcat des que vam entrar i l’Ajuntament suposo que estem més 
reactius a fer totes les coses que es puguin fer a través de la ciutat i evidentment poder participat i 
millorar les condicions de totes les coses que facin i es portin a treme.
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El Sr. José Miguel Sanz representant titular de l’AV Torrent d’en Pere Parres. Diu que esperem alguna 
cosa diferent  del que ha estat fins ara. Realment que sigui una cosa participativa on puguem dir coses 
per millorar els nostres barris on millorem el Districte. És una cosa que no s’ha fet mai, però ho podem 
fer. Fins i tot el pacte de Govern no parla res de descentralització ni de Districte. Com vaig acabar en 
el darrer ple de la sessió anterior, ens toca a nosaltres fer d’aquest Districte una cosa diferent. Depèn 
de nosaltres.

3. Informacions de presidència

La Sra. Patrícia Reche informa de les activitats rellevant del Districte.

Informa que la primera activitat és el 25 de novembre. Hi ha una comissió d’entitats al Districte 5 que 
estan treballant per fer aquest esdeveniment el 25N, però és farà el divendres 24, perquè és quan tots 
els districtes ho fan. Cadascú  escull quina activitat fer, com fer-ho i on. Informa que tots els districtes 
fan una lectura del manifest. Abans o després de la lectura les entitats s'organitzen, sense la nostra 
intervenció a nivell polític. Vosaltres decidiu què feu i com ho feu. Hi ha uns punts que cal seguir que 
venen proposats des del Servei de Polítiques de Genere, per saber que aquell dia és important 
reivindicatiu. Com sempre, demanem participació, qui vulgui participar i unir-se a aquesta comissió que 
es posi en contacte amb alguna persona de referència. 

La Sra. Marta Cortadas diu que queda poc per aquest dia i que s’està intentant organitzar amb funció 
de la subvenció que queda  un acte que quedi bé.

La Sra. Isabel Fernández diu que en aquest districte el 25N es recolza amb la subvenció que demanen 
unes quantes entitats que s’han unit en el Districte. Es va fer la Diada d’Entitats el 21 d’octubre i ara 
queda la segona activitat que s’ha previst dins de la subvenció que és el recolzament a la causa del 
25N al districte.

La Sra. Marta Cortadas comenta que si no es volen incorporar a la organització, perquè queda poc, sí 
que és important l’assistència. És un acte reivindicatiu i és important participar-hi d’alguna manera.

La Sra. Patrícia Reche diu que ja passarem la informació quan estigui tot clar i decidit. Si algú hi vol 
participar li pot comentar a la Maribel i ella es posarà en contacte. El 24 de novembre ens veiem al 
Centre Cívic.

La següent activitat és la visita del Patge Xiu-Xiu el 27 de desembre a les 17h. Aquest any és fa al 
Bonaire al local municipal, carrer Arenys de Mar, 15. S’encarregarà l’AV del Bonaire juntament amb 
l’AVV de Can Roca. L’any passat va ser Gibraltar-Lluís Companys i hi van participar Can Boada del Pi. 
Tot i que es faci a un barri concret, sempre està bé que hi participin més entitats, quantes més mans 
millor. Can Roca ja s’ha ofert i estan fent treball conjunt del Patge Xiu-Xiu.

L’altre activitat que és novetat i des de Cultura ens han dit que us ho comuniquem. És la benvinguda 
als Reis, l’aterratge de l'helicòpter es torna a fer, per segon any al Parc de Nacions Unides, s’ha valorat 
així perquè és un lloc molt ampli i l'helicòpter pot aterrar molt bé. Com que és en aquella zona, les AV 
de Can Roca i Bonaire gestionaran una mica les activitats, però quantes més mans millor és un acte 
de Districte i de ciutat. Totes les entitats podeu col·laborar i participar en aquell dia i serà molt d'agrair. 
Esperem que surti molt bé, tots els aspectes que varen passar l’any passat ja s’han comunicat. Esperem 
que sigui un acte molt emotiu, sobretot pels infant que s’ho passen molt bé i per a les famílies que sigui 
agradable.

2. Elecció de la Vicepresidència del Consell Municipal de Districte
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La Sra. Patrícia Reche pregunta si es vol fer la votació de la vicepresidència a mà alçada o en paper, 
es decideix fer a mà alçada. La Sra. Patrícia Reche presenta les candidatures. 

El Sr. Fagúndez, dóna les gràcies i demana que el vicepresident sortint digui unes paraules, el Sr. 
Esquius declina la invitació.

Es dóna pas a la presentació de les candidatures:

El Sr. Joan Herrera diu que volem participar activament dins el que és el nostre entorn i vam veure que 
podíem aportar alguna cosa positiva. En aquest sentit tenim la visita del Patge Xiu-Xiu a les nostres 
instal·lacions el dia 1 de gener. Seguim amb aquest esperit de col·laboració. Som nous aquí i no sabem 
com estava el districte abans. La nostra col·laboració està per endavant. Podem aportar col·laboració.

La Sra. Patrícia Reche presenta l’altra candidatura. El Sr. Víctor Gutiérrez, representant de la 
Plataforma Per la Llengua col·lectiu l’Esbarzer.  

El Sr. Víctor Gutiérrez explica que considera bàsicament que els Consell Municipals de Districte són 
uns ens territorials que treballen molt en xarxa, que són importants en la manera de fer. Sobretot és 
important  les maneres de fer en transparència, que tot el que queda retractat en aquest Districte hi 
hagi evidències i que funcioni fent pinya. També em vaig presentar, perquè he treballat en conjunt amb 
la presidenta del districte amb altres entitats i va funcionar molt bé. També perquè considero que és 
interessant que puguem treballar en matèria dels incompliments de les normatives municipals, sobretot 
en matèria lingüística, que actualment no acaba de funcionar. També apropar el motiu pel qual em 
presento en aquest Consell de Districte és per treballar en el territori, en foment de la matèria lingüística, 
que avui dia costa molt acabar d’arrencar. M’he presentat per treballar amb posició de totes les 
persones que conformen aquest districte, no només les entitats representades sinó qualssevol persona 
que hi vagi i ho cregui oportú. 

La Sra. Patrícia Reche presenta la tercera candidatura. La Sra. Marta Cortadas, representant de l’AFA 
de l’Institut Torre del Palau.

La Sra. Marta Cortadas diu que intentar posar el més possible i aportar un granet de sorra al Consell 
Municipal de Districte i ajudar  a que tot funcioni millor.

La Sra. Patrícia Reche pregunta si hi ha alguna nova candidatura i demana si el vicepresident que surt 
vol dir alguna cosa. El Sr. Salvador Esquius respon que ja es va dir tot.

El Sr. Juan Alfonso Fagúndez diu que li agraeix la seva dedicació i el temps que ha dedicat a la 
vicepresidència en el nostre nom, moltíssimes gràcies per tot el que has fer per nosaltres.

La Sra. Patrícia Reche diu que també és suma  a les paraules del Juan. Agrair molt aquest últim any i 
mig i va ser tot una mica precipitat. Em vaig sentir molt recolzada i amb tu com a vicepresident va ser 
un honor estar al teu costat. Aquesta vegada no t’has volgut presentar i ho respectem. Moltíssimes 
gràcies per la dedicació. Sabem que, com deia la Maise, és el vostre temps amb les vostres activitats, 
també amb el Consell Municipal de Districte i el districte en general. És molt valuós i ho agraïm 
moltíssim. Moltíssimes gràcies Salvador i també a les tres candidatures que us heu presentat avui.

Passem a la votació.

La Sra. Isabel Fernández diu que només poden votar als titulars i els suplents en cas que no hi hagi 
titular. Ara direm el nom de la candidatura aixequem braços i apuntem. 
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La Sra. Patrícia Reche diu els vots per la candidatura del Sr. Joan Herrera 2 vots. Per la candidatura 
del Sr. Víctor Gutiérrez 3 vots. Candidatura de la Sra. Marta Cortadas 11 vots. Per tant la Sra. Marta 
Cortadas és la vicepresidenta del Consell Municipal de Districte 5. 

Queda constituït el Consell Municipal del Districte 5.

Moltíssimes gràcies a les altres candidatures per presentar-vos.

4. Precs i preguntes

La Sra. Patrícia Reche obre aquest punt de l’ordre del dia. Diu que s’obre aquest torn de paraula on les 
entitats podeu  comentar algun tema, dubte o el que considereu.

El Sr. Sanz diu que voldria començar tal com va acabar. Recordant a l’Ajuntament que ens donin un 
tobogan que ens van robar, per favor retorneu-lo ja. També ens deveu un gronxador adaptat per a 
cadira de rodes, després d’un procés participatiu, insistirem en la reivindicació. La cosa nova seria que 
fa poc vam fer el tunel del terror, aquesta activitat ja és el tercer any. Vam sol·licitar sobretot la 
col·laboració de la policia municipal, tenint en compta que hi ve molta gent, hi ha molts nens. Ens 
havíem trobat que els nens són difícils de controlar quan hi ha cues. Pràcticament no vam veure a la 
policia municipal. Ens agradaria saber com s’ha de fer en un futur, perquè entre les cues que es formen 
per entrar al túnel i la quantitat de gent que va anar... si hi ha èxit en pròximes convocatòries, per evitar 
qualssevol tipus d’accidents. Hi va haver un petit incident uns joves es van dedicar a tirar ous i empolles 
d’aigua, ho comento com a una anècdota. El que si ens va sorprendre és que vam demanar a la 
instància major presencia policial  i vam veure als mossos d’esquadra.    

La Sra. Patrícia Reche diu que per contestar-te sobre el tobogan i el gronxador ja saps que t’hem donat 
la resposta moltes vegades, però aviat tenim una reunió amb les associacions de veïns i ja hem parlat 
la resposta, però has de reivindicar i ho entenc perfectament. Pel que fa al túnel del terror, jo no ho 
sabia personalment, però com a regidora de Seguretat, dir que la policia per gestionar cues d’activitats 
no estan. Si et refereixes a que hi hagi més passades, ja esbrinaré el tema. Si que sé d’altres entitats 
que aquests activitats al final són super xules que es facin als barris, a qualsevol barri. El que si 
nosaltres des d’Ajuntament, perquè altres entitats ens ho han demanat també, el que fan es posar-se 
en contacte amb voluntariat, llavors intenten que hi vagi gent per ajudar a gestionar les cues. Això ho 
sé perquè altres entitats ho fan. Es posen en contacte, però no sé quines són les condicions. Els hi 
donen un cop de mà, sobretot a entitats que malauradament són poca gent i necessiten aquest suport 
per gestionar cues, sobretot si són d’infants i joves. A nivell policial si hi ha cues que són tant llargues 
que arriben a un carrer, si ho teniu detectat el que podem fer de cara a l’any que ve, per exemple 
Marquès de Comillas, demanem que es talli durant l’estona que necessiteu, sobretot per assegurar que 
no hi hagi problemes i perill. Si es pot, com a Associació de Veïns si que ho podeu fer. Sempre com a 
Ajuntament una de les coses que Mobilitat ens posa com a molt claríssim és que les avingudes 
principals no es poden tallar així com així, però si són carrerons o carrers on teniu les vostres seus que 
no influeix greument sobretot el tema de mobilitat dels autobusos o de grans avingudes, no hi ha d’haver 
cap tipus de problema en tallar un carrer durant l’estona que duri l’activitat. Jo us recomano que feu 
això i m'assabentaré. Si dius que veu veure mossos em posa contenta. És important i sobretot que 
quan hi hagi una problemàtica truqueu i faran tot el possible per venir  

La Sra. Isabel Fernández diu que amb el tall es solucionaria bastant el problema. Des que veu començar 
com que heu tingut èxit s’ha hagut d’anar augmentant quina és la mesura. L’any que ve es pot demanar 
el tall de carrer per aquell dia.
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El Sr.Juan Alfonso Fagúndez pregunta si ja a les dates que estem, novembre del 2023, sabeu com 
quedaran les  taxes per a l’any 2024? una noticia que va sortir als mitjans d’informació que els 
ajuntaments de Catalunya apujarien totes les taxes. Sabeu alguna cosa?

La Sra. Patrícia Reche respon que es va fer al Ple i que allà es va exposar tot. Es pot consultar el Ple 
del dia 2 de novembre que està gravat al Youtube i el pots escoltar. La regidora de Serveis Generals  
va exposar tot el tema d’ordenances fiscals es pugen un 3,5%.

El Sr. Salvador Esquius diu que esmentarà quatre punts que ja es van comentar. Al primer Consell 
volem deixar en acta a veure si l’espai del costat del Cap de Can Roca, que vam presentar aquesta 
proposta quan estava el  PSC i després Tot per Terrassa, a veure si s’arribava a un acord amb els 
pertinents del terreny si es pugues habilitar temporalment a favor del CAP per quan venen famílies amb 
discapacitat que alguna ambulància vingui a recollir a aquesta persona. Fins a dia d’avui no hem tingut 
cap tipus de resposta. Ens van dir que era un tema difícil, però veig que allò només està acumulant 
merda. Crec que com a mínim el titular del terreny, com es fa aquí a Terrassa Urbanisme actuï.

Pel que fa als famosos asfaltats  del carrer Fàtima, Jacint Morera diu que  això ve de dos mandats PSC 
i Tot Per Terrassa. L’origen és quan es va fer la construcció de Institut de Can Roca no es van prendre 
les mesures adients perquè Urbanisme o qui fos i els camions de gran tonatge van deixar malmesos 
aquests dos carrers.

L’altre punt és per tot Terrassa diu que quan vam parlar de la participació es va fer oberta a les entitats 
en un Ple. El tema d'electrificacions i comunicacions per on passen els vianants. Caixes obertes, més 
de comunicacions que d’electricitat. Urbanisme és el titular d’això i en el seu moment  ja va contestar 
que és una feina molt difícil de fer, que pleguin si és tant difícil. No pot ser que pels espais on circulen 
les persones  les caixes estiguin obertes de qualsevol manera i que el monopoli de les companyies 
facin el que els doni la gana. Altres ciutats ja s’han plantat davant d’això. Igual que els trenats de cables 
que hi ha sobre les façanes siguin públiques o privades. Hi ha una llei del temps del Franco, que no 
està abolida, que si es vol passar els cables per les façanes s'han de demanar permís a la propietat. 
Ho dic per si algú és pensa que són els ajuntaments i les companyies. L’Ajuntament és una mica 
espectador, però pot exigir a les companyies  que es compleixi. Ho dic perquè conec casos en que vaig 
intervenir com a temes d'enginyeria  i no es van passar els cables per les façanes, se’ls va obligar a 
soterrar-los. Els que siguin responsables d’això que no  s’inventin històries, perquè hi ha gent preparada 
a Terrassa.

Transformar els espais a tot el Districte evidentment i una menció especial a que es transformi  espais 
més segurs i especialment a la Serra de l’Obac. Està desmarxat d’una manera que aquesta gent estan 
preocupats amb raó. Ja no és el tema de si es posa o no la tanca. La tanca ajuda a que no estigui bé 
del tot. Quan s’ajunten indesitjables no es només el tema de la tanca.

La Sra. Patrícia Reche respon que seguirem insistint. El tema de l’asfaltat en som conscients de la zona 
malmesa dels dos carrers, sabem que altres espais de Terrassa  estan així. Durant molts anys s’han 
malmès. Hem d’actuar i s’està actuant. L'Ajuntament funciona amb un equip que prioritza les situacions. 
Estigueu tranquils que la informació ha arribat i esperem que la solució arribi el més aviat possible.

Pel que fa a les caixes electròniques comenta que  també a l’altre mandat vam anar amb vosaltres a 
fer un tomb. Nosaltres com  a Ajuntament no és la nostra responsabilitat, però exigim constantment que 
ho facin. Alguna vegada ens responen molt bé, molt ràpid i d’altres no tant. Continuem exigint. Ens 
consta que s’ha posat alguna sanció a algunes operadores  que són les que menys han donat resposta. 
Seguirem insistint, a nosaltres també ens preocupa. Policia va i posa una cinta, però això no evita el 
risc. A Can Boada Cas Antic  hi va haver dues que van caure i eren molt grans i vam exigir que havien 
de venir a arreglar-ho. Va costar però van venir. Nosaltres exigim i apretem, sobretot quan es tracta de 
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posar seguretat,  i sobretot nens que no puguin ficar la mà i es puguin fer mal, això ho intentem. Venim 
d’una base important que és l’incivisme hi ha gent que li agrada malmetre. Tenim una corresponsabilitat 
hem de seguir treballant en el tema del civisme i el respecte. Pel tema del civisme anem a les escoles 
amb la policia municipal, als centres cívics. 

Des d’altres serveis s’intenta fer xerrades, conscienciació, educació. Ens hem de replantejar  moltes 
coses. Aquest missatge a la ciutadania convivim i respectem-nos, perquè al final això no acabarà gaire 
bé.

Referent a la Serra de l’Obac diu que el tema de  la barana per fi hi ha data per executar-ho o perquè 
s’arregli. Això serà un aspecte de pacificació d’aquella zona. També sabeu que policia fa rondes allà, 
perquè és una zona molt còmode per fer trobades que no siguin per parlar només. Saben que això 
passa i policia ho té a l’ordre del servei i hi van, però no poden anar-hi sempre, perquè tenen recursos 
limitats. Totes les nits i sobretot en cap de setmana hi van. També a la Serra de l’Obac el que fem amb 
la resta de les escoles és conscienciar a les famílies, perquè una de les problemàtiques que tenim en 
aquela escola és que les pròpies famílies aparquen a la vorera per deixar als nens, la qual cosa posa 
en perill els propis nens i a altres famílies. Vam parlar amb la direcció i si la solució és que hi vagi un 
policia a sancionar, ja sabeu quina serà la resposta de les famílies. Hem d’intentar pacificar d’alguna 
manera. Vam parlar amb l’AFA. Tenim pendent una reunió amb la direcció per veure si fem mediació i 
no sanció per a les pròpies famílies que deixen els nens. Això passa a moltes escoles i des de policia 
s’està replantejant quina és la manera  de que la gent prengui consciencia de respecte i civisme. 
Seguirem treballant.

El Sr. Navajas pregunta pel tema de CAP.

La Sra. Patrícia Reche respon que no en tenia constància. Demanarem informació. 

El Sr. Salvador Esquius respon que van ser converses amb els respectius governs, l’últim del PSC i Tot 
per Terrassa. Va ser amb el conseller de Sanitat davant. Sabem que són terrenys de titularitat privada. 
La Sra. Patrícia Reche respon que això quan és titularitat privada és més complicat, però esbrinarem 
quin és el procés. Preguntarem si la propietat diu que no. Si està molt brut s’exigeix que estigui ben 
arreglat i sinó es sanciona.

La Sra. Jurado dóna les gracies per treure el tema així m’heu donat més informació. La nostra empresa 
ja ens dona. Teníem aquesta informació que hem comentat però a través de neteja i salubritat suposo 
que us va arribar el comentari que de tant en tant apareixen rates.

La Sra. Patrícia Reche respon que en som conscients. L’any passat es va fer una actuació per part de 
la propietat. Hi va haver una sanció per part de Protecció de la Salut. Van actuar i es va remoure el 
terra. Es va dir que es faria alguna cosa per part de la propietat, però encara no en tenim constància.       

La Sra. Jurado diu que fa poc, un mes, les rates van envair tota la zona verda del CAP. L’empresa va 
fer actuacions de neteja de la zona verda. També es va posar amb comunicació amb l’Ajuntament. Crec 
que no s’ha fet cap actuació en aquest terreny. Ara no tenim rates a la zona verda del centre, però 
estem amoïnats perquè no són ratolins. 

El Sr. Navajas fa la valoració de la Diada de Districte que es va fer el 21 d’octubre. Nosaltres com a 
entitat hi vam participar. La valoració que fem és que estan molt bé aquest tipus d’iniciatives, però el 
canvi d’horari, la perillositat en quant a d'implicació de les entitats i tenim la sensació que va ser una 
improvisació dels últims dies. Sabem que va ser a cusa de la manifestació que es va fer per la causa 
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de la sanitat pública, però aquesta és la valoració que fem des de la nostra entitat. No podem canviar 
les coses a l’últim moment. Vam participar activament, però vam tenir aquesta sensació.

Per una altra part diu que, no volem fer un llistat de greuges del meu barri, no és el lloc, tenim 60 
instàncies des del gener fins ara. Ens preocupa un punt en concret que és la plaça de les Magnòlies, 
perquè és un botellot continu, quan passes per allà el dissabte als vespre hi ha moltes empolles 
trencades. S’està produint els divendres i algun dissabte i algun diumenge. És una plaça molt tancada 
i molt fosca propicia aquest tipus d’activitats. S’hauria de fer una proposta d’estudi de reforma  completa 
i sembla ser que no arriba. Demanar aquesta proposta  de reforma que s’ha d’obrir, no només al barri, 
a la ciutat, a la Ronda Ponent, a l’Avinguda.     

La Sra. Patrícia Reche  diu que respecte al tema de la diada de d’entitats. Si que va ser una mica el 
tema això de les pròpies entitats, un tema d’horari que veu fer vosaltres mateixes.

Referent al tema de la plaça de les Magnòlies. Donaré avís a la policia, també com a ordre de servei 
per aquella zona. Tornarem a insistir, perquè si dius que això continua, a veure si podem fer una mica 
de dissuasió a la zona. Per a aquest replantejament de la plaça el tenim present a la llista dels desitjos 
de tot el que s’ha de millorar. Tenim una reunió amb la regidora d’Espais Verds i el dia 27 de novembre 
parlarem de tots els aspectes, ja sabeu que anem fent rondes de totes les associacions de veïns i 
escoltem i recollim totes les dades que ens dieu i les intentem treballar o fer seguiment. Tant de bo, 
poguéssim reformar i transformar tot, perquè ens trobem en molts espais de la ciutat que en el moment 
que es van fer no es van tenir en compte temes que eren molt tancats. S’ha de tenir sempre aquesta 
perspectiva que no només sigui un espai maco, sinó que tingui un punt de seguretat o aquest punt 
cobert segons en quins espais. Estem treballant i tot va en ordre. Tenim una reunió propera amb 
vosaltres i treballarem aquests aspectes.

El Sr. Evaristo Roldan diu que vol comentar un tema que ja sabeu, però com que consta en acta i s’està 
gravant fa goig arribar a una sala d’actes i tenir una rampa accessible. Al casal de Sant Pere, ja ho 
sabeu, però no hi és, esperem que es treballi. Felicitar a l’organització,  com que jo no havia vingut al 
Consell mai no sé si sempre s’havia fet aquí, el tema de residus ha millorat molt, hi ampolles d’aigua 
de vidre, tot de cartró, vaja felicitar-vos per això...A veure si trobem solució pel casal  és un espai que 
es pot aprofitar.

La Sra. Patrícia Reche respon que ja em vaig reunir amb vosaltres fa poc i ja ho vam parlar. Ho tenim 
molt present a Patrimoni, la Maise és la regidora de Patrimoni. Ho estem treballant. El tema de la 
sostenibilitat, el personal dels nostres tècnics dels centres cívics, secretaries, coordinadores del 
districte, s’intenta en la mesura del possible quan es fan esdeveniments, ja sigui reunions de cara la 
Patge Xiu-Xiu o Reis. Intentar generar el mínims residus possibles. Hem de ser molt conscients que el 
món ens dona senyals i ens hem de començar a prendre tot això molt en serio. Dins del possible 
intentem fer les coses amb consciencia i responsabilitat. Malauradament, potser per temps o pel que 
sigui no actuem prou bé, això ho hem de valorar i ens hem de posar les piles i tractar-ho, però en aquest 
sentit valoro molt la feina que es fa de conscienciació i  seguirem tirant. 

La Sra. Cortadas diu que pel que fa a la plaça de les Magnòlies, hem tingut molts incidents. És una 
plaça que s’evita, per part dels resident quan hauria de ser per compartir-la i fer-ne ús i no per  evitar-
la. Una altra cosa és que hi havia pendent de posar una càmera en els contenidors del carrer Hispanitat. 
Es van posar càmeres on hi havia les rodalies, tot va allà i allò sembla un abocador i realment hi ha 
espai de contenidors contigus, però la gent ho deixa al terra. S’ha ampliat la vorera, però més espai per 
deixar porqueria. Després un recordatori del tema del perllongament de la línia d'autobús, que en 
principi es demanava que a les hores puntes a les 8 i a les 3 a l’institut  la Torre del Palau. El 
perllongament de la línia 9 o 8, és complicat, o fer un servei especial des de la plaça Magnòlies fins a 
l’institut, per evitar aglomeracions de vehicles a les hores puntes. S’ha millorat molt, quan les coses es 
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fan bé, és el tema del tancament que durant el cap de setmana no accedeixen vehicles a fer festes o 
botellots, ha millorat tant en la neteja com en seguretat amb la rotonda per que els vehicles poguessin 
sortir i accedir sense molestar-se uns amb els altres, però el volum és massa gran si és pogués fusionar 
en dos serveis d’autobús, perquè no hi ha torn de tarda i que serien a a les 8 i a les 3, milloraria els 
embussos de cotxes que es fan a aquelles hores.

La Sra. Patrícia Reche respon que aquest tema el desconec, no sé en quin moment està, no sé com 
està a nivell del terreny. Demanarem al servei que ens doni resposta o parli amb vosaltres amb l’AFA.

La Sra. Cortadas diu que amb TMESA es ja va parlar i la resposta va ser que no perquè no era rentable 
econòmicament. Nosaltres diem que no és un tema que hi hagi benefici econòmic, ho sabem, és un 
altre tipus de benefici, s’hauria de poder donar servei als nois i noies que pugen o alguna persona amb 
discapacitat que pugui accedir fàcilment.

La Sra. Cortadas diu que no hi puja mai l’autobús. Diu que el terreny és privat, però es va poder posar 
l’accés. En un principi es va posar una tanca que la robaven i ara amb la cadena no hi ha problema.  

5. Consultes de la Ciutadania

No hi ha consultes de la ciutadania 

La Sra. Patrícia Reche s’acomiada dels consellers i conselleres i agraeix la seva assistència, i no 
havent-hi cap més assumpte a tractar, quan són les 19,45h, per part de la Presidència s’aixeca la 
sessió, de la qual s’estén la present acta.                

Terrassa, a la data de la signatura electrònica

Secretaria Presidència
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